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Aan de gemeenteraad ter agendering in de domeinvergadering Fysick van 6 februari 2024

Geachte Raadsleden,

Op6 februari as staat een informatiesessies over de uitbreiding Kruisherenhotel op de agenda,
waarin het Domein Fysiek door de betrokken stedenbouwkundige ambtenaar geinformeerd

wordt over de laatste stand van zaken van de uitbreiding van het Kruisherenhotel, waarbij de

nadruk ligt op het proces en de rol van de experts bij de afweging van de beleidskaders. Er ligt
geen raadsvoorstel voor, zodat er geen besluitvorming aan de orde is. Het domein wordt

bijgepraat over de voortgang sinds de indiening van het plan en vormt de opmaat naar een
aanvraag voor de af te geven verklaring van geen bedenkingen door de Raad voor de

aangevraagde uitbreiding, voorzien in april as.

De omwonenden hebben recentelijk naar de raad schriftelijk gereageerd op de bij de agenda

gevoegde presentatie van de stedenbouwkundige.
Een mondelinge bijdrage is bij deze informatiesessies niet mogelijk, maar cen eerste conclusie

is dat de raadsleden het risico lopen eenzijdig te worden voorgelicht met uitsluitend uitleg
over de gemeentelijke standpunten en standpunten van de initiatiefnemer zonder dat de

standpunten en inhoudelijke opvattingen van de omwonenden en de door hen ingeschakelde

experts aan de raadsleden op cen gelijke manier kunnen worden uitgelegd.

De ingeschakelde experts zijnBete 5.1.20. | zelfstandig stedenbouwkundige en voormalig
hoofd stedenbouw in Maastricht, verantwoordelijk voor de toenmalige planvorming van het

Herdenkingsplein. lange tijd verantwoordelijk bij de gemeente Maastricht voor
het monumentenbeleid, waaronder het Kruisherencomplex en het contact met de Rijksdienst

Cultureel Erfgoed daarover en ondergetekende als voormalig Directeur Stadsontwikkeling en

Grondzaken en ambtelijk eindverantwoordelijk voor 0.a. de planvorming Herdenkingsplein en
realisatie in 1995,

De ervaringen van de omwonenden en de door hen ingeschakelde experts is dat er tot nu toe
in het planproces uitbreiding Kruisherenhotel geen ruimte is geweest voor een volwaardige

inhoudelijke inbreng en debat. Dit ten nadele niet alleen van de gerechtvaardigde belangen
van omwonenden maar ook ter beoordeling van het risico van precedentwerking in een

gevoelige en beschermingswaardige historische context. Een voorbeeld is het terzijde leggen

door de gemeente zonder inhoudelijke belangenafweging en beoordeling van het in opdracht

van de omwonenden opgestelde rapport “ Stedenbouwkundige inpassing bebouwing locatie

de Stuers” vanBee] suanze |



Dit omdat volgens de gemeente de Oostwegel Collection als initiafnemer daarin geen

aanknopingspunten zag voor zijn eigen plannen. Daarbij werd door de gemeente gesuggereerd

dat er bij het vapport BEE sprake zou zijn van een alternatief door derden ter realisatie,
terw1jl sprake is van een deskundige opvatting over mogelijkheden voor een

stedenbouwkundige inpassing als kaderstelling, voorafgaande aan concrete planuitwerking.

In het rapport zijn, uitgaande van zijn voorstel stedenbouwkundige

inpassing, 2 mogelijke planuitwerkingen van voormalig Rijksbouwmeester Fay s-t.26 als
voorbeeld en uitnodiging aan de architect van de initiatiefnemer opgenomen.

Overigens waren de opvattingen van gelijkluidend aan de opvattingen in de

gemeentelijke kaderstellende reactie van de eerste omgevingstafel d.d. 21 april 2021 op het

initiatief voorstel van de Oostwegel Collection. Citaat uit gemeentelijke conclusies zoals
medegedeeld aan de Oostwegel Collection:

“ Verdere sterke verdichting binnenterrein past niet in gewenste verbetering

omgevingskwaliteit. Voorgesteld wordt uitbreiding in vorm van nog meer hergebruik in de
omgeving te zoeken (Abtstraat, Kommel etc). Op zich is een nieuwbouw concept in

carrevorm van 2 a 3 lagen wel bespreekbaar, mits zorgvuldig ingepast rekening houdend met

belangen directe omgeving. “

Zoals gesteld kwam de analyse vanGee ER tot dezelfde conclusies als hierboven
geciteerd, met de nadruk, gelet op de gehanteerde referenties, dat hier sprake was van

bebouwing op een niet aan de openbare ruimte gelegen binnenterrein tegen de erfgrens met de

omwonenden, achter het in de transformatie gerealiseerde grote bouwblok aan het

Herdenkingsplein.

Alleen werd in gemeentelijke reactie ook gevraagd alternatieve mogelijkheden te zoeken voor
uitbreiding in de directe omgeving van het Kruisherenhotel. Tot nu toe is daar geen resultaat
van bekend.

De gemeente herhaalde bovenstaande opvattingen in december 2021 als reactie van de tweede
omgevingstafel op het in november 2021 ingediende principe verzoek van de Oostwegel

Collection, waarin met voorbij gaan aan het advies uit de eerste omgevingstafel, andermaal

een sterke verdichting op het binnenterrein achter het gebouw de Stuers was opgenomen.

Verzoek

Namens de omwonenden en namens de door hun ingeschakelde experts doe ik een dringend

verzoek aan het domein om de omwonenden en hun adviseurs een gelijke kans te bieden als

nu aan de orde bij de presentatie van de gemeentelijke stedenbouwkundige. Dit zou kunnen

via een mondelinge informatie en toelichting onzerzijds in de volgende vergadering van het
domein op 5 maart aanstaande of op een nader te bepalen datum, in ieder geval voorafgaande

aan de behandeling in de raad vd verklaring van geen bedenkingen en zo mogelijk een tijdig
te houden openbaar debat in aanwezigheid vd raad over de hoteluitbreiding met de voor en

tegenstanders.

Met vriendelijke groeten,

Gezien en accoord namens omwonenden.
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Van:

Datum: 5 februari 2024 om 23:08:12 CET

Aan: Griffie <griffie@gemeenteraadmaastricht.nl>

Onderwerp: Spoed / bijlage met bericht aan Dhr Oostwegel: integraal advies ruimte 21
april 2021 mbt uitbreiding Kruisherenhotel

Aan het domein fysiek 6 februari 2024, svp als nagekomen bijlage aan mijn eerdere brief

toevoegen.

Ik schreef aan het domein fysiek op 4 februari 2024 een brief met citaten uit het

bovengenoemd integraal advies ruimte na accordering in de eerste omgevingstafel over de

uitbreiding Kruisherenhotel. Zie bijlage 9 in de agenda. Dit advies is op 12 mei 2021 aan Dhr

Oostwegel toegezonden met de mededeling, zie bijgevoegde bijlage pagina 8, dat

“ de op- en aanmerkingen vanuit de vakdisciplines bij de verdere uitwerking van het plan
dienen te worden meegenomen. Vooralsnog is de massa vanuit stedenbouwkundig oogpunt

een zwaar beperkende factor die eerst dient te worden opgelost.”

Bovenstaande maakt( feitelijk) duidelijk dat het bovengenoemd advies niet vrijblijvend is en
uitsluitend intern gemeentelijk zou zijn gericht. Dat zou ook niet sporen met het door de

gemeente gehanteerde stroomschema vergunningverlening en de positie van de eerste

omgevingstafel daarin.

Met vriendelijke groet,
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